
پيش�نهادهاي 
سعيد احمديان

      بازتاب
عجيب�ي مانند 
تعيين چهار تيم 
اول ليگ يا معرفي قهرم�ان نيم فصل به عنوان 
قهرمان ليگ براي تعيين تکلي�ف ليگ برتر از 
سوي برخي مديران باشگاه ها و مسئولان سازمان 
ليگ با واکنش هاي زيادي روبه رو ش�ده اس�ت.
در حالي که همچنان ادامه يا نيمه تمام گذاشتن 
بازي هاي لي��گ برتر فوتبال در هال��ه اي از ابهام 
اس��ت و قرار اس��ت در هفته ج��اري در اين  باره 
تصميم گيري شود، بحث بر سر چگونگي تعيين 
قهرمان ليگ نوزدهم در صورت لغو بازي ها يکي 
از حواشي اين روزهاي فوتبال ايران است. در اين 
راس��تا اظهارنظرهاي برخي مديران باشگاه ها و 
س��ازمان ليگ که هر کدام براي خودشان نسخه 
جداگانه اي مي پيچند، واکنش هاي زيادي را به 
همراه داشته اس��ت تا در روزهايي که بازي هاي 
فوتبال برگزار نمي شود، حواشي و کري خواني هاي 

بيرون زمين مسابقه داغ باشد.
  تصميمي که تکذيب شد

يکي از آن نسخه هاي جنجالي را حيدر سليماني 
پيچيده اس��ت، نامي که ب��راي اهال��ي فوتبال 
ناآشناست، اما يک مصاحبه عجيب از او که گفته 
مي شود ناظر فدراسيون در بازي هاي ليگ دسته 
اول است، سبب شد نامش سر زبان ها بيفتد. او به 
عنوان نماينده سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال 
در مصاحبه اي گفته اس��ت: »چهار تيم ابتدايی 
ليگ برتر ب��ا در نظر گرفت��ن ملاک هايی مانند 
کس��ب امتياز، گل  زده، گل خورده، برد و باخت 
معرفی می شوند و تيم هايی هم که احتمال سقوط 
آنها وجود دارد با برگزاری دو، سه بازی در زمين 

بی طرف تکليف سقوط کننده ها مشخص خواهد 
ش��د تا از اين طريق ليگ به اتمام برس��د. ضمن 
اينکه جام حذفی هم لغو می شود و با معرفی چهار 
تيم برتر ليگ، نمايندگان ايران در فصل آتی ليگ 

قهرمانان مشخص خواهد شد.«
صحبت هاي س��ليماني که به عن��وان نماينده 
سازمان ليگ و فدراس��يون فوتبال مطرح شده 
بود با واکنش تند س��ازمان ليگ روبه رو شد، به 
خصوص که اين اظهارات در ش��رايطي صورت 
گرفته که هن��وز تصميم رس��مي در اي��ن باره 
گرفته نش��ده اس��ت. س��ازمان ليگ فوتبال در 
بيانيه اي با تکذيب ادعاي سليماني درباره تعيين 
سرنوش��ت ليگ نوزدهم تأکيد ک��رد مصاحبه 
سليماني غيرمس��ئولانه و کذب اس��ت: »امروز 
يکی از ناظران ليگ دس��ته اول در مصاحبه ای 
غيرمسئولانه صحبت  از معرفی نمايندگان ليگ 
برتر به ليگ قهرمانان آسيا را مطرح کرد و حتی 
خبر از توقف مسابقات جام حذفی داده بود. اين 
در حالی اس��ت که مديران فدراس��يون فوتبال، 
سازمان ليگ و باشگاه های ليگ برتر تاکنون هيچ 
جلسه ای نداش��ته و تصميمی در اين خصوص 
اتخاذ نکرده اند. لذا س��ازمان ليگ فوتبال طبق 
رهنمودهای فدراس��يون جهانی فوتبال - فيفا 
- همچنان مصمم به از سر گيری  مسابقات ليگ 
برتر، جام حذفی و س��اير ليگ های کشور بعد از 
عادی ش��دن ش��رايط بوده و با هماهنگی ستاد 
ملی کرونا و مراجع ذی صلاح  مسابقات را از سر 

خواهد گرفت.«
مهدي محمدنبي، دبيرکل فدراسيون فوتبال هم 
ديروز در برنامه ورزش و مردم تلويزيون، پيشنهاد 
انتخاب چهار تيم اول توسط  فدراسيون فوتبال 

و س��ازمان ليگ را تکذيب کرد: »فردی که اين 
صحبت ها را انجام داده، مس��ئوليتی در سازمان 
ليگ نداش��ته و نقطه نظرات شخصی خودش را 
بيان کرده است. سازمان ليگ چيزی در اين مورد 
اعلام نکرده و من اين موضوع را تکذيب می کنم، 
چون صحت ندارد. س��ازمان ليگ متولی است و 

هيئت رئيسه آن بايد تصميم بگيرد.«
  جام را به ما بدهيد

پيش��نهاد منوچهر نيک فر، سرپرس��ت باشگاه 
س��پاهان براي سرنوش��ت لي��گ نوزدهم ديگر 
نس��خه جنجالي اين روزهاس��ت. 18 فروردين 
بود که نيک فر با رد نظر برخي که معتقدند بايد 
پرسپوليس به عنوان صدرنشين، قهرمان اعلام 
ش��ود در گفت وگويي با خبرگزاري تس��نيم دو 
پيشنهاد براي سرنوش��ت ليگ مطرح کرد: »در 
ص��ورت نيمه تمام مان��دن مس��ابقات  دو روش 
می تواند در دستور کار قرار بگيرد؛ اول اينکه 21 
بازی گذشته ناديده گرفته و فصل نوزدهم تکرار 
شود و روش دوم هم اين است که ليگ همين جا 
تمام ش��ود و قهرمان نيم فصل به عنوان قهرمان 
فصل انتخاب شود. الان از نيم فصل، شش هفته 
گذشته و تا پايان فصل 9 هفته باقی مانده، پس 
منطقی اس��ت که قهرمان نيم فص��ل، قهرمان 

ليگ شود.«
پيشنهاد نيک فر براي معرفي قهرمان نيم فصل به 
پشتوانه صدرنشيني سپاهان پس از برگزاري 15 
بازي برمي گشت، اين در شرايطي است که جدول 
ليگ برتر در حالی به 15 بازی رس��يد که برخی 
از تيم ها بازی عقب افتاده داشتند و پرسپوليس و 
سپاهان ديدارهای عقب افتاده خود برابر نساجی 
و نفت آبادان را انجام نداده بودند. با اين تفاسير 

اگر جدول ليگ را بر اساس تعريف نيم فصل اول 
مبنای محاس��به قرار دهيم، س��پاهان در رتبه 

چهارم قرار مي گيرد!
پيشنهاد سرپرست س��پاهان با واکنش افشين 
پيرواني، مدير تيم پرسپوليس روبه رو شد. او در 
مصاحبه اي با سايت باشگاه پرسپوليس به نيک فر 
اينگونه پاسخ داد: »فکر می کنم دوستان اشتباه 
محاس��به کرده اند. معمولاً قهرمان نيم فصل در 
پايان هفته پانزدهم مشخص می شود. دوستان 
بازی ما با نس��اجی را که به خاطر آلودگی هوا به 
تعويق افتاده بود حساب نکرده بودند، در غير اين 
صورت تيم اول ليگ در پايان نيم فصل پرسپوليس 
است و اين موضوع در جدول درج شده در سايت 

سازمان ليگ هم مشخص است.«
 رد و بدل ج��ام قهرماني ليگ نوزدهم توس��ط 
سپاهاني ها و پرسپوليسي ها بين خودشان ديروز 
با واکنش باشگاه استقلال هم روبه رو شد و احمد 
سعادتمند، مديرعامل استقلال در مصاحبه اي با 
سايت اين باشگاه اينطور به آن واکنش نشان داد: 
»مطلقاً با اعلام پايان لي��گ و قهرمانی تيم ديگر 
موافقت نخواهم کرد، چراک��ه فاصله امتيازی و 
ميزان بازی های مانده به نوعی است که قهرمانی 
هيچ تيمی مسجل نيست. به هيچ عنوان با تقديم 
قهرمانی به هي��چ تيمی موافق نيس��تم و مقابل 
اين ايده بسيار غلط خواهم ايس��تاد. بهتر است 
مسئولان محترم باشگاه های حاضر در مسابقات 
ت��ا زمانی که تکلي��ف برگزاری ادامه مس��ابقات 
مشخص نشده، چه به لحاظ بين المللی و چه ملی 
سکوت کنند و با صحبت های غيرضروری و بعضاً 
غيرمسئولانه خود سبب س��از ايجاد آشفتگی در 

خاطر هواداران تيم های ديگر نشوند.«
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فريدون حسن

دنيا حيدري

بازیکنان لیگ جزیره، بازنده جنگ با کرونا
ک��ش و قوس ها برای ف��رار از بحران های 
مالی همچنان ادامه دارد. در انگليس که 
ثروتمندترين ليگ فوتبال جهان را دارد 
هنوز چالش بين باش��گاه ها و بازيکنان و 
اينکه بار خس��ارت های مالی را چه کسی 
بايد به دوش بکشد به شکل کامل برطرف 
نشده است. در جلسه اخير کاپيتان های 
20 تيم ليگ برت��ری، مربيان و مديران از 
طريق ويدئوکنفرانس ش��رايط موجود را 
بررسی کردند و در نهايت کاهش دستمزدها دوباره مطرح شد. افزايش 
آمار مبتلايان به کرونا از يک سو و تعطيلی مس��ابقات ورزشی از سوی 
ديگر باشگاه های فوتبال را به شدت تهديد می کند و اين مسئله تيم های 
ثروتمند انگليس را نيز تحت الشعاع قرار داده است. در اين ميان به نظر 
می رسد مسئوليت بازيکنان بيش از پيش سنگين شده و آنها اميدوارند 
قدمی برای بقای تيم شان بردارند. البته کاهش دستمزدها تنها به خاطر 
باشگاه ها نيست و اينگونه که گفته شده قرار است بخشی از اين کاهش 
صرف هزينه های درمانی نيز ش��ود. مس��ئولان ليگ در ابتدا حرف از 
کاهش 15 درصدی زده بودند که در اين صورت باعث صرفه جويی 347 
ميليون دلاری می شود. با اين حال باشگاه های تاتنهام و نيوکاسل اعلام 
کردند در سه ماه آينده تنها 80 درصد دستمزدها را پرداخت خواهند 
کرد. باشگاه ليورپول هم خيلی زود به جمع آنها پيوست و از کاهش 20 
درصدی دستمزدها پرده برداشت. با وجود اينکه باشگاه ها مدعی اند که 
صرفه جويی در پرداخت دس��تمزدها به سود جامعه هم خواهد بود، اما 
بازيکنان ليگ برتری چنين عقيده ای ندارند! آنها به انجام امور خيريه و 
کمک به مردم علاقه دارند، اما بر اين باورند که کاهش دستمزدها بيشتر 
به نفع سران باشگاه ها تمام می شود تا مردم و خدمات پزشکی و بهداشتی. 
شرايطی که تمام دنيا به خاطر کرونا به آن دچار شده، ابهامات و مشکلات 
زيادی را ايجاد کرده است. در واقع کاهش دستمزدها تمام مشکلات را 
حل نخواهد کرد و باشگاه ها کماکان بايد به فکر صرفه جويی اقتصادی 
باشند. در کل با توجه به بحران به وجود آمده بازيکنان و تيم های شان با 

کاهش چشمگير انگيزه و اميد به آينده روبه رو  شده اند.

 کمک یک میلیاردی کاپیتان پرسپولیس
 برای مبارزه با کرونا

حمايت از همنوع را اين روزها که کرونا ايران را هم مانند تمام کشورهای 
دنيا به چالش کشيده به خوبی می توان ديد و در اين بين ورزشکاران مثل 
هميشه در صف نخست ياری رس��اندن به هموطنان خود هستند. يکی 
مثل کشتی گيران خود کوله بارش را پر می کند از احتياجات مردم و بين 
آنها می رود و ديگری مثل سيدجلال حسينی، کاپيتان پرسپوليس دست 
به جيب می ش��ود برای فراهم کردن مايحتاج مردم. سيدجلال که خود 
نيز اهل بندرانزلی است، به مناسبت نيمه شعبان و برای مبارزه با کرونا، 
2هزار بسته مواد غذايی، مواد بهداشتی، ماسک و دستکش به ارزش يک 
ميليارد تومان به نيازمندان اين شهرستان اهدا کرد. او همچنين از ميلاد 
امام حسين)ع( تا ميلاد مهدی موعد)عج( هر شب 400 وعده غذای گرم 
بين نيازمن��دان بندرانزلی توزيع کرد. اهدای دس��تگاه های ضدعفونی، 
تجهيزات پزشکی به مراکز درمانی و توليد ماسک از ديگر اقدامات کاپيتان 
سابق تيم ملی در روزهايی است که مردم در حال مبارزه با کرونا هستند.

روری اسميت 

نيويورک تايمز

تمرین با اسلحه می تواند خانه را ویران کند!

کرونا ندارم
کاراته کار المپيکی       بازتاب
ايران به ويروس 
کرونا مبتلا نشده است. سجاد گنج زاده در روزهای 
تعطيلی ورزش به کارهای خيريه و خدمت رسانی 
به مردم مشغول اس��ت. در روزهای اخير خبری 
مبنی بر ابتلای اين ورزش��کار بااخلاق به کرونا 
منتشر شد و حتی دکتر لشکری، رئيس کميته 
پزش��کی فدراس��يون کاراته نيز از قرنطينه او و 

همسرش خبر داد. با اين حال گنج زاده در گفت وگو 
با ورزش سه به منفی بودن تست کرونايش اشاره 

کرد: »ابتلای من به کرونا درس��ت نيست. من 
اخيراً تست کرونا دادم که جواب آن منفی بود و 
برای دومين بار تست کرونا از من گرفته شد. 

خدا را شکر حال خودم و خانواده ام خوب است و با 
توجه به تعطيلی اماکن ورزشی، در خانه مشغول 

تمرين و حفظ آمادگی جسمانی ام هستم.«

فسخ قرارداد ايگور کولاکوويچ در 
شيوا نوروزي
     واليبال

حال پيگيری است.  تعويق يک 
ساله المپيک و همچنين نداشتن 
رضايت کام��ل از عملک��رد کولاکوويچ موجب ش��د مديريت 
فدراسيون به فکر فسخ قرارداد او بيفتد. پس از آنکه محمدرضا 
داورزنی با اکثريت آرا به عنوان رئيس فدراسيون واليبال انتخاب 
ش��د، حالا با تعويق افتادن المپيک اين بحث به صورت جدی 
پيگيری می ش��ود. جدی ترين مس��ئله ای که از سوی مديران 
فدراسيون پيگيری می شود، فسخ قرارداد سرمربی با کمترين 
خسارت اس��ت. روز گذش��ته داورزنی با حضور در يک برنامه 
تلويزيونی از روند مذاکره برای فسخ قرارداد کولاکوويچ صحبت 
کرد: »خوش��بختانه با توافقات و تدبيری که انجام شده است، 
مشکلی ايجاد نخواهد ش��د. همانطور که در موارد قبلی هم به 
خوبی اين موض��وع مديريت ش��د. در ح��ال توافق ب��ا ايگور 
کولاکوويچ هس��تيم تا ضرر و زيانی ش��امل حال فدراس��يون 

واليبال نشود و اتفاقاتی که در فوتبال رخ می دهد برای واليبال 
نيفتد. تلاش خانواده واليبال اين است که شرايطی را فراهم کند 
که اين رشته در زمره بهترين های آس��يا و جهان باشد. مردم 
س��ال ها به اين رش��ته افتخار کرده ان��د و حمايت های خوبی 
داش��ته اند. تلاش تمام خانواده واليبال اين اس��ت تا اين حس 
خوبی را که برای مردم به وجود آمده، تداوم ببخشد.« با اينکه 
بسياری معتقدند تيم ملی توانايی کسب مدال المپيک را ندارد، 
اما رئيس فدراسيون اين ادعا را غيرواقعی می خواند: »واليبال 
وضعيت قابل قبولی دارد؛ اينکه بگوييم توان رفتن روی سکوی 
المپيک يا حضور در جمع چهار تيم برتر اين مسابقات را نداريم، 
قابل قبول نيست. بايد تلاش کنيم به اهدافمان برسيم. اعتقاد 
داريم اين ظرفيت وجود دارد، همانطور که در مسابقات جهانی 
سال گذشته تيم های بزرگ دنيا مانند برزيل را تحت فشار قرار 
داديم و نمايش قابل قبولی داشتيم، تمام تلاشمان را می کنيم 

تا بتوانيم عملکرد بهتری داشته باشيم.«

 داورزنی: توان رفتن 
روی سکوی المپیک را داریم

حفظ آمادگی در خانه برای برخی از ورزشکاران المپيکی بسيار سخت       چهره
است. در روزهايی که برای شکست کرونا همه بايد قرنطينه خانگی را 
رعايت کنند، مجتبی عابدينی، شمشيرباز المپيکی کشورمان در گفت وگو با مهر از سختی های اين 
موضوع می گويد: »به محض بازگشت از محل برگزاری جام جهانی لهستان تا به امروز در خانه بوده ام 
و نزديک به 50 روز است که اينگونه زندگی می کنم. طی اين مدت در 
خانه تمرين داشتم، البته نه آنقدر ويژه و تخصصی؛ فقط تمرينات 
کششی و کار با وزنه انجام می دهم تا آمادگی ام افت زيادی پيدا نکند، 
اما در مورد تمرينات فنی و کار با اسلحه هيچ تمرينی نداشته ام، چون 
اصلًا ش��رايطش مهيا نيست. تمرين با اس��لحه شمشيربازی به 
گونه ای است که فقط بايد در سالن تمرينی انجام شود. اگر 
در جايی مانند خانه، آن ه��م خانه های آپارتمانی اين 
تمرينات را انجام دهيم، تبعات خواهد داشت. اگر در 
جريان تمرين يک حمله داشته باشيم، يک طبقه را 
پايين می آورد و ساختمان را ويران می کند. در هر 
صورت فعلًا با اين شرايط کنار می آييم و به تمرين 
مختصر بدنی بسنده می کنيم، چون چاره ای غير از 
اين نداريم. البته ما سهميه خود را قطعی کرده ايم و 
دغدغه ای از اين حيث نداريم. بحران کرونا و تأثيری 
که مبنی بر لغ��و فعاليت ها داش��ته بيش��تر برای 
ورزشکارانی مشکل ساز شده که همچنان استرس 

حضور در ميادين انتخابی المپيک را دارند.«

جام را به ما بدهید!
نگاهي به نسخه هاي جنجالي برخي مسئولان باشگاه ها و سازمان ليگ براي تعيين سرنوشت ليگ نوزدهم

 فوتبالی ها به دنبال بهانه 
برای فرار از بدهی

محمد مهدي نبي، سرپرس��ت جديد فدراس��يون فوتبال مي گويد اين 
فدراسيون نيازمند به شفاف سازي است. هرچند که اين اولين باري نيست 
که اين جمله را از سوي يک مسئول مي شنويم و به طور حتم آخرين بار هم 
نخواهد بود، اما در جريان شفاف سازي ما با فدراسيوني طرف هستيم که 

فساد و تخلفاتش براي همه مثل روز روشن است.
آخرين باري که يادمان مي آيد، مهدي تاج رئيس مريض احوال و پروازي 
فدراسيون فوتبال بود که بعد از استعفا حرف از شفاف سازي به ميان آورد 
و گفت که در بازگشت به ايران حرف مي زند تا بسياري از مسائل روشن 
شود. مدت ها از اين ادعا گذشته و مهدي تاج نه تنها شفاف سازي صورت 
نداده، بلکه اصلًا در مجامع و کوچه و بازار هم ديده نمي شود تا يکي پيدا 
شود و حالش را بپرسد. مهدي تاج شفاف سازي نکرد تا امروز تشت رسوايي 
يکي ديگر از هنرنمايي هايش از بام بيفتد و صدايش به گونه اي بلند شود که 

محمد مهدي نبي به ناچار حرف از شفاف سازي بزند.
داس��تان قرارداد خوب و عالي مهدي تاج با مارک ويلموتس را حتماً به 
ياد داريد. همان قراردادي که براي فوتبال ايران سراسر برد بود، اما نه در 
نتيجه گيري سودي به حال ما داش��ت و نه در پرداخت؛ فقط ميلياردها 
تومان به داخل و خارج بدهکار شديم تا حالا همه دنبال شفاف سازي باشند. 
همين حالا که اين چند سطر را مطالعه مي کنيد شرکت شستا مبلغ 2 
ميليون يورو ) با احتساب هر يورو 15 هزار تومان که البته امروز بيشتر از اين 
حرف هاست ( مبلغ 30 ميليارد تومان از فدراسيون فوتبال طلبکار است. 
پولي که آن زمان از حس��اب کارگران و زحمت کشان وابسته به شرکت 
سرمايه گذاري سازمان تامين اجتماعي برداشته شد تا آقاي تاج ببرد و دو 
دستي بابت همان قراردادخوب و عالي تقديم ويلموتس بلژيکي کند. براي 
چه ؟ براي دو شکست مقابل عراق و بحرين و کمرنگ شدن شانس صعود 

ايران به مرحله دوم مسابقات انتخابي جام جهاني.
 اين پول پرداخت ش��د و حالا موعد بازپرداخت آن فرارسيده است، گويا 
آقايان فدراسيون نشين خود را به بي خيالي زده اند. طبيعي است مهدي 
تاج که گم و گور شده و احتمالاً اگر بابت اين موضوع سراغش برويم دوباره 
قلب معيوبش او را راهي بيمارستان مي کند. ديگران هم که خود را در اين 
مورد هيچ کاره مي دانند و اين مي شود که نبي تازه وارد و البته کاربلد حرف 
از شفاف سازي مي زند. شفاف سازي براي پيچاندن حق کارگراني که وظيفه 
اصلي به گردش درآوردن چرخ اقتصاد و پيشرفت کشور را بر عهده دارند و 

پول شان به حساب فوتبال بيت المال خور رفته است.
پايان فروردين ماه آخرين فرصت فدراسيون فوتبال براي بازپرداخت اين 
بدهي است، مبلغي که به طور حتم حس��اب خالي اين فدراسيون توان 
پرداخت آن را ندارد و بدتر اينکه کسي هم پاس��خگو نيست. اين روزها 
بايد تاج را پيدا کرد و از او پرس��يد که چگونه وقتي اين پ��ول را دريافت 
مي کرد فکر بازپرداختش را نکرد. بايد از او پرسيد چرا ديگر از شفاف سازي 
حرف نمي زند و نمي خواهد بيايد و توضيح دهد که در دوران رياستش بر 

فدراسيون فوتبال چه بر سر فوتبال ايران آمده است.
شفاف سازي، واژه قشنگي است که مسئولان ورزش کشور به  خصوص 
فوتبالي ه��ا خيلي خوب از آن اس��تفاده مي کنند. فقط يک س��ؤال در 
اين ميان باق��ي مي ماند که چ��را اين آقاي��ان فقط در ابت��دا و انتهاي 
مسئوليت شان به دنبال شفاف سازي هستند؟ مهدي تاج وقتي استعفا 
داد، حرف از شفاف سازي زد درس��ت مثل تمام مديران قبلي و مهدی 
محمدنبي هم در شروع کار به دنبال شفاف سازي است درست مثل تمام 
مسئولان قبلي و ما مانده ايم که چرا اين همه مسئول به دنبال شفافيت، 
وقتي جاي پاي شان در پست هاي ش��ان محکم مي شود ديگر به دنبال 
شفافيت نيستند و اينکه سرانجام 2 ميليون يورويي که از جيب کارگران 
ايراني به جيب ويلموتس رفت چه خواهد شد؟ آيا مي توان بازگشتي براي 
آن متصور بود يا اينکه يک بار ديگ��ر بيت المال خرج زياده خواهي هاي 

فوتبالي ها خواهد شد؟

زمزمه های تغيير در تيم ملی
سایه کالدرون روی سر اسکوچیچ

درس�ت در روزهايی که همه در انتظار برچيده ش�دن بساط کرونا 
هس�تند و آغاز دوباره رقابت های ليگ برتر و روشن شدن وضعيت 
اساسنامه نيازمند اصلاح برای برگزاری انتخابات، خبرهای جديدی 
در خصوص ايج�اد تغييرات در نيمکت تيم ملی به گوش می رس�د.
پرواضح بود که بعد از جدايی جنجالی ويلموتس، فدراسيون نش��ين ها 
تصميم درستی در خصوص نيمکت تيم ملی نخواهند گرفت و انتخاب 
سرمربی نفتی های آبادان که قرار بود به دليل بيماری و مشکلات خانوادگی 
زردپوشان را ترک کند، به بهانه ضيق وقت، گواه اين بی تدبيری بود که با 
انتقادهای بسياری هم مواجه شد. توجيه جايگزين کردن اسکوچيچ به 
جای ويلموتس که نه فقط هيچ ثمری نداشت و ميلياردها تومان به جيب 

اين مربی بيکار بلژيکی سرازير کرد مثل هميشه کمبود وقت بود!
  فرصت تغيير

کرونا اما داستان اسکوچيچ را تغيير داد؛ اگرچه از همان ابتدا هم گفته  می شد 
او تنها برای برگزاری چهار ديدار مرحله گروهی روی نيمکت ايران می نشيند 
و قراردادش بعد از برگزاری بازی های دور برگشت به پايان می رسد، اما حالا 
با به ميان آمدن پای کرونا و تعويق بازی ها به نظر می رسد فدراسيون فرصت 
خوبی دارد تا به دنبال گزينه ای بهتر برای نيمکت تيم ملی باشد که بعد از 
پايان قرارداد سرمربی پرتغالی در تابستان، باز هم زمان را از دست ندهد برای 
يک انتخاب ديگر. در اين ميان گفته می شود نام سرمربی سابق پرسپوليس 
از راهروهای فدراسيون به گوش می رس��د. اهالی فدراسيون راه شان را به 
سمت کالدرون کج  و باب مذاکره با او را باز کردند. مربی ای که در پرسپوليس 
نتايج بسيار خوبی گرفت، اما به دليل عدم دريافت مطالباتش و تلاش های 
انصاری فرد برای نشاندن يحيی روی نيمکت سرخپوشان به رغم کسب 
عنوان قهرمانی نيم فصل از پرسپوليس جدا شد و حالا گفته می شود که 
چشم فدراس��يون او را گرفته، اما نه برای برگشتن به جمع  سرخپوشان 

پايتخت، بلکه برای نشستن روی نيمکت تيم ملی.
  تکذيب دبيرکل بی خبر!

نبی که به تازگی به عنوان دبيرکل فدراسيون فوتبال انتخاب شده شايعات 
در خصوص جدايی اس��کوچيچ را رد کرده و تأکيد می کند که سرمربی 
کروات تيم ملی بعد از عادی شدن شرايط به ايران بازمی گردد: »شايعه 
قطع همکاری با اسکوچيچ صحت ندارد. او مرخصی گرفته و به شهر زاگرب 
رفته و به دليل کرونا نتوانس��ته به ايران بازگردد و به محض عادی شدن 
شرايط به ايران برمی گردد و تمرينات تيم ملی را از سر می گيرد. تيم ملی 
از اوايل اکتبر )اواسط مهر( تا نوامبر )آبان( چهار مسابقه دارد و اسکوچيچ 
هم کماکان سرمربی تيم ملی است و تغييرات در اين زمينه صحت ندارد.« 
نبی در حالی از ادامه همکاری با اسکوچيچ می گويد که قرارداد اين مربی تا 
تيرماه است و طبق قرارداد نمی تواند در تاريخ هايی که دبيرکل فدراسيون 
می گويد روی نيمکت تيم ملی بنشيند، مگر آنکه مذاکرات جديدی صورت 
بگيرد و قراردادی ديگر به امضا برسد. مسئله ای که البته نبی نيز در خصوص 
آن اطلاع کامل ندارد: »در خصوص اينکه قرارداد اسکوچيچ تا تير ماه اعتبار 
دارد يا خير به دپارتمان تيم های ملی اعلام کردم که اين موضوع را بررسی 
کنند و به من اطلاع دهند و هنوز قرارداد او را بررسی نکرده ام، اما فدراسيون 
فوتبال همکاری با را او مصوب کرده است و ما تغييری نخواهيم داشت. 

قرارداد او امضا شده و ما طبق آن عمل می کنيم.«
  توافق با کالدرون

طبق معمول اما اخبار منتشر شده در خصوص مذاکره با کالدرون از سوی 
اهالی فدراسيون تکذيب می ش��ود. حال آنکه گفته می شود فدراسيون 
مذاکرات خوبی با کالدرون داشته و سرمربی آرژانتينی هم برخلاف برانکو 
نظر مثبتی برای به دست گرفتن سکان هدايت تيم ملی فوتبال ايران داشته 
است. همچنين گفته می شود مبلغ درخواستی او به رغم ويلموتس معقول 
است، اما مسئله مهم در اين بين طلب او از باشگاه پرسپوليس است. شنيده ها 
حاکی از آن است که کالدرون حاضر است از طلب 550 هزار دلاری خود 
گذشت کند تا بدون مشکل روی نيمکت تيم ملی بنشيند و همين مسئله 
باعث رضايت مسئولان فدراسيون ش��ده است. تصميمی که البته کمی 
عجيب به نظر می رس��د. با وجود اين به نظر می رسد فدراسيون نشين ها 
قصد ندارند تا قطعی شدن مسئله اين خبر را تأييد کنند، چراکه سخنگوی 
فدراسيون هم مانند نبی مسئله را کاملاً رد می کند: »اسکوچيچ تا آخرين 
روزهای سال گذشته در ايران بود و با اجازه فدراسيون و به دليل کرونا راهی 
زاگرب شد. او همچنان سرمربی تيم ملی است و به محض اعلام فدراسيون 

برای از سرگيری برنامه ها به تهران مراجعت خواهد کرد.«

از سختی ها با موفقیت عبور می کنیم
چانگ وون چو، رئيس فدراسيون جهانی تکواندو در پيامی تأکيد کرد که 
با حمايت و همدلی می توان به سلامت از چالش کرونا عبور کرد: »از منظر 
تکواندو نيز بحران ناشی از کوويد19می تواند فرصتی ديگر برای ما باشد تا 
از ابتدا شروع کنيم. اين ويروس ميليون ها نفر در سراسر جهان را تحت تأثير 
قرار داده و باعث لغو و تعويق گسترده مسابقات ورزشی، به ويژه بازی های 
المپيک و پارالمپيک توکيو 2020شده اس��ت، اما به جامعه جهانی اين 
رشته اطمينان می دهم که از چالش های ناشی از کوويد19 به سلامت عبور 

خواهيم کرد و اين سختی ها را با موفقيت پشت سر خواهيم گذاشت.«

آغاز اردوی وزنه برداری تحت تأثیر کرونا
ليست مسافران اعزامی به رقابت های قهرمانی آسيا اواخر سال گذشته 
بود که مش��خص ش��د، اما کرونا مانع از برپايی اردوهای آماده س��ازی 
وزنه برداران شد. اگرچه مسابقات هم مانند اردوها و تمرينات به تعويق 
افتاد، اما گفته  می شد تمرينات و اردوها از  15 فروردين ماه آغاز خواهد 
شد. با وجود اين برچيده نشدن بساط کرونا برنامه اين اردو را هم به هم زد 
تا وضعيت وزنه برداران تيم ملی برای حضور در رقابت های قهرمانی آسيا 
و گزينش��ی المپيک همچنان در هاله ای از ابهام قرار داشته باشد. حالا 
در اين شرايط همه نگاه ها به فدراسيون جهانی است تا با روشن کردن 
تکليف زمان برگزاری مسابقات قهرمانی آسيا شرايط را برای برنامه ريزی 

در خصوص اردوهای آماده سازی تيم ها فراهم کند.
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